



MUNICIPAL

Gazette

MUNICIPALE
DE—OF

Montreal

Paraît le lundi matin

Published every Monday
morning

Abonnements \$2 par an
Subscriptions a year

Payables d'avance
Payable in advance

Organe officiel de la Corporation
de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation
of the City of Montreal

CANADA

Quatrième année - No. 22
Fourth year -

1^{er} Juillet 1907
1st July

Les abonnements sont reçus chez
Le Trésorier de la Ville de Montréal,
Hôtel de Ville

Les autres communications doivent
être adressées au directeur de
"LA GAZETTE MUNICIPALE"
Hôtel de Ville

Forward subscriptions to
The City Treasurer of Montreal
City Hall

All other communications should be
addressed to the managing-editor of
"The Municipal Gazette"

City Hall

TELEPHONE: MAIN 4240

OPINIONS LEGALES

Services Supplémentaires des Agents de Police

DÉPARTEMENT EN LOI

Montréal, le 21 juin 1907.

Au Président et aux Membres de la Commission des Finances.

Messieurs,

Re : COMPTE POUR SERVICE SUPPLÉMENTAIRE DE LA POLICE DURANT LA GRÈVE DES DÉBARDEURS.

A une assemblée de votre Commission, tenue le 7 juin courant, un rapport de la Commission de Police, contenant un état des heures de service supplémentaire des membres du corps de Police, durant la dernière grève des débardeurs, ayant été soumis, il fut résolu de demander au Département en Loi si le contrat d'engagement des membres du corps de Police et les lois permettent à la Ville d'acquiescer à leur demande?

En réponse aux instructions contenues dans la résolution de votre Commission, nous avons l'honneur d'exposer ce qui suit:

Nous avons pris connaissance de l'état détaillé des heures de service supplémentaire que les membres du corps de Police ont eu à faire durant la dernière grève des débardeurs, et pour lesquels services les membres dudit corps de Police réclament, comme rémunération ou salaire extra, une somme qui s'élève en total à \$5,920.82, suivant l'énumération qui en est faite pour chacun d'eux dans un document annexé à ladite résolution.

Après un examen attentif de la loi et notamment de la charte de la Cité, de même que des règles établies pour la gouverne des membres de la force de Police, lesquelles règles sont contenues dans un "Manuel" à leur usage, il est bien évident que, quoique la durée du service des agents de Police de la Ville soit réglée d'une manière précise, ils doivent cependant se considérer comme toujours sujets à être appelés, et cela à toute heure du jour et de la nuit, dans l'intérêt de la paix publique et privée.

Lors de la grève des débardeurs, leurs services ont été requis pour un cas d'occurrence exceptionnelle et inusitée, il est vrai; mais tels services sont dus à la Ville par la nature même de leurs devoirs et fonctions, et ils n'ont droit à aucune rémunération extra pour tels services rendus dans l'exercice de leurs devoirs ordinaires.

Dans ces circonstances, nous sommes d'opinion que la réclamation des membres du corps de Police, pour les services rendus dans la dernière grève des débardeurs, n'est pas justifiée ni autorisée par aucune des dispositions de la loi, et, notamment, de la charte; et nous devons en conséquence la déclarer mal fondée.

Nous avons l'honneur d'être, messieurs, vos humbles et obéissants serviteurs,

L. J. ETHIER,

Procureur et Avocat en chef de la Cité,
(Pour les avocats de la Cité).

LEGAL OPINION

Extra duty given by members of the Police force.

LAW DEPARTMENT.

Montreal, June 21st 1907.

To the Chairman and Members of the Finance Committee.

Gentlemen,

Re : CLAIM FOR EXTRA DUTY DONE BY THE POLICE FORCE DURING THE LONGSHOREMEN'S STRIKE.

At a meeting of your Committee held the 7th June inst., a report from the Police Committee, containing a statement of hours during which the members of the Police force did extra duty, during the recent longshoremen's strike, having been submitted, it was resolved to ask the Law Department if the engagement contract of the members of the Police force, according to law, would permit the City to accede to their request?

In reply to the instructions, contained in the resolution of your Committee, we beg to report as follows:

We have taken cognizance of the detailed statement of hours during which the members of the Police force were called upon to do extra duty, during the recent longshoremen's strike and for which they claim, as a supplementary remuneration or salary, a sum of \$5,920.82, as per document annexed to the said resolution.

After due consideration of the law and especially of the City charter, as well as of the rules established for the guidance of members of the Police force, which said rules are contained in a booklet for the use of the Police, it is quite evident that although the time, during which the members of the Police force of the City must do duty, is determined in a precise manner; they must, however, consider themselves as being always liable to be called out at any time during the day or night. This is in the interest of private and public peace.

When the longshoremen's strike occurred, the services of the Police were required, it is true for a case of exceptional and unusual urgency; but such services are due to the City by the very nature of Police functions and duties, and the Police have no right to any extra remuneration for services rendered in the usual discharge of their duties.

Under these circumstances, we are of the opinion that the claim filed by the members of the Police force, for services rendered during the strike in question, is neither justified nor authorized by any provision of the law, nor especially, by the Charter. Therefore we are compelled to declare said claim totally unfounded.

We have the honor to be, gentlemen, your humble and obedient servants,

L. J. ETHIER,

Counsel and Chief City Attorney,
(For the City Attorneys).